
Rektorovi občas ulétnou včely 
Týdeník Sedmička, 9. září 2010  

Sedmička přichází s novým seriálem jihlavských osobností Generace 77. Prvním úspěšným 
třiatřicátníkem je nejmladší vysokoškolský rektor v Česku – Jakub Novotný. 

Prezident Václav Klaus jmenoval Jakuba Novotného rektorem Vysoké školy polytechnické v Jihlavě 
letos v květnu. Udělal z něj tak nejmladšího rektora ze všech vysokých škol v Česku. „Jestli se mi z 
tak raketového postupu v kariéře zatočila hlava? Já doufám, že ne, ale je to velká zodpovědnost,“ 
přiznává Novotný, jihlavský rodák a patriot. Když má odpovědět na otázku, jestli už v dětství snil 
o tom, že se stane rektorem, odpovídá: „To ne, ale měl jsem štěstí na výborné učitele už na základní 
škole v Jihlavě, kteří ve mně probudili zájem o matematiku, chemii a fyziku,“ zamyslel se Novotný. 
Podle mladého rektora hodně záleží na tom, jak kantoři dokážou žáky a studenty ve škole zaujmout. 
Jakub Novotný si nedělá iluze o tom, že bude rektorem navždy. Chtěl by se věnovat akademické 
činnosti a především projektovému managementu. Především ho zajímá metodika a vyhodnocení 
ekonomické efektivnosti investic. Co to znamená? „Jednoduše řečeno děláme studie, které se zabývají 
výhodností projektů dotovaných z veřejných peněz,“ vysvětlil Novotný. 
Rektor má na svůj věk také nezvyklého koníčka. Chová totiž včely, které mu už několikrát ulétly. 
Pokaždé si je ale sám odchytil. „Věnuji se včelaření už přes deset let. Mám čtyři včelstva 
po příbuzném, který mě do včelaření zasvěcoval a později hledal, komu by včely předal. Mě to tehdy 
zaujalo a baví mě to dodnes,“ nastínil Jakub Novotný. Jeho dalším velkým koníčkem jsou knihy. Na 
začátku roku si splnil velký sen a založil nakladatelství. „Vydal jsem knihu jihlavského autora 
Františka Marka, který už nežije. Jedná se o historický román, odehrávají se v Jihlavě v letech 1564 až 
po Bílou horu,“ přiblížil rektor Novotný. Říká, že to byl jeho zatím první nakladatelský počin 
a současně na dlouhou dobu poslední. „Nemám na to tolik času, ale doufám, že se k vydávání knih 
zase jednou vrátím, protože je to můj velký koníček. Chci vydávat knihy, které by nikdo jiný asi 
nevydal,“ svěřil se Jakub Novotný. 


